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De vorba cu... 
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Picturile artistului sunt realizate în genul 
realismului artistic. Se remarcă prin contururile 

precise ale reliefului uman și folosirea unor nuanțe alese 
pentru culoarea pielii personajelor, precum și prin temele de 
inspirație mitologică. 

Nudurile feminine sunt cele mai suave și mai poetice 
din epoca sa, cucerind inimile colecționarilor europeni  
și americani. Este unul dintre pictorii care au expus cons- 
tant la Salonul din Paris, de-a lungul întregii sale vieți 
artistice.

Tabloul lunii septembrie

Fecioara cu îngerii - William-Adolphe Buguereau



2

TimișRECAS,
„Doresc copiilor din Recaș succes în noul an de învățământ, 

iar părinților bucurii aduse de realizările copiilor lor!”

A început școala 
și cei mai 

frumoși cetățeni ai 
României, copiii, au 
început să reînvețe să se 
trezească la o oră de care 
au cam uitat în perioada 
vacanței, lungi, de vară. 

Cunoscut pentru grija pe care o acordă elevilor 
orașului său, l-am întrebat pe domnul primar să-mi 
vorbească și despre situația învățământului românesc, 

dar și să transmită, prin intermediul „Micului jurnal 
al primăriilor”, un mesaj elevilor orașului Recaș. 
„Învățământul românesc, mi-a mărturisit dânsul, se 
află, din păcate, într-o perpetuă căutare a drumului 
firesc. Și această căutare îngreunează, atât activitatea 
dascălilor cât și dorința elevilor de a se forma la 
standardul care li se cuvine. Și nu noi, dar nici o țară 
din lumea aceasta, nu-și poate permite acest aspect 
educațional. Doresc copiiilor din Recaș, succes în 
noul an de învățământ, iar părinților, bucurii aduse 
de realizările copiilor lor.”

 Pagină coordonată de Roxana FURDEAN

Pavel TEODOR- Primar al orașului Recaș

Îndemnuri creștine

Pentru că începutul grădiniței și al școlii nu înseamnă 
doar emoții, ci anunță și sezonul virozelor, pentru 

a reduce riscul ca micuțul tău să răcească și pentru a 
contribui la dezvoltarea unui sistem imunitar puternic, 
trebuie să urmezi câteva reguli: oferă-i celui mic cât mai 
multe fructe și legume, bogate în vitamina C și antioxidanți, 
nutrienți valoroși pentru întărirea imunității; redu consumul 
de dulciuri și băuturi răcoritoare deoarece acestea slăbesc 
sistemul imunitar și pot duce la hiperactivitate, dezechilibre 
care împreună slăbesc rezistența organismului; învață-l pe 
cel mic să folosească șervețelul de câte ori strănută sau 
tușește și să se spele pe mâini regulat.

Pregătește organismul copilului pentru un nou început
Rubrica părinților

Puneți la inimă ce vă 
învăț: cum v-ați deșteptat 

dimineața, nu mai amânați o clipă, 
zicând: „Să mă mai încălzesc 
olecuță!”, căci vă păcăliți, fraților, ci dintr-o 
dată și repede, cu inima arzătoare de drag, 
ziceți: „Doamne Iisuse Hristoase, Fiul lui 
Dumnezeu, miluiește-mă pe mine, păcătosul!” 
Pentru că ceea ce ați apucat să măcinați în coș, 
la moara gândurilor, mai întâi, la deșteptare, 
aceea veți măcina toată ziua.

În Recaș, rețeaua de distribuție apă a avut parte recent de un 
adevărat tratament de „reîntinerire”

Loredana LEORDEAN

Furnizarea unei ape sigure, 
de calitate, la orice mo-

ment din zi, zi de zi, implică o acti- 
vitate susținută de mentenanță, pen- 
tru păstrarea în stare bună a tutu-
ror „verigilor” care alcătuiesc siste- 
mul complex prin care apa extrasă 
din foraje sau cursuri de apă și po- 
tabilizată, ajunge în casele noastre. 
Una din aceste activități de mente-
nanță este spălarea periodică a con-
ductelor de apă și rezervoarelor de 
înmagazinare. 

În Recaș, rețeaua de dis-
tribuție apă a avut parte recent 
de un adevărat tratament de 
„reîntinerire”. Timp de circa șase 
săptămâni, conductele de apă au 
fost curățate kilometru cu kilome-
tru, pe fiecare stradă din localitate, 

cu utilaje speciale ce folosesc un 
amestec de apă și aer sub presiune. 
Programul s-a derulat în fiecare zi 
lucrătoare, iar utilajele speciale au 
parcurs în jur de 1-1,5 km pe zi, 
în funcție de gradul de colmatare 
al tronsonului. Este pentru prima 
oară când rețeaua de apă din Re-
caș este curățată în totalitate, cu uti- 
laje specializate. Aquatim a pre-
luat exploatarea sistemului de ali- 
mentare cu apă din Recaș în anul 
2010. Apa potabilă provine din 
foraje și, începând cu anul 2017, 
este potabilizată în stația de tra-tare 
a localității, construită de Aqua- 
tim din fonduri europene. 

La sfârșitul celor șase săptă-
mâni de spălare a conductelor în 
Recaș, îi asigurăm pe consumatorii 

din localitate, cărora de mulțumim 
pe această cale, pentru înțelegere și 
suport, că în ciuda disconfortului și 
duratei prelungite, programul a fost 
în beneficiul lor. 

Existența stației de tratare și 
igienizarea rețelei de distribuție 
din Recaș sunt o garanție a calității 
apei de la robinet. În fiecare an, 
compania de apă își planifică 
programul de spălare a conductelor 
pe străzi sau localități în funcție de 
rezultatele de laborator ale calității 
apei (urmărită continuu) și de 
sesizările primite de la consumatori. 
Spălările de conducte sunt anunțate 
cu cel puțin 48 ore în avans, prin 
intermediul mass-media, în mediul 
online sau prin afișe distribuite în 
zonele afectate.

Arsenie Papacioc
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SÂNMIHAIU ROMÂN
„Comuna noastră are oameni gospodari!”

Timiș

Domnule  primar, 
am  primit  o  serie  de 
aprecieri  de  la  diverși 
cititori, unii chiar vecini 

ai  dumneavoastră,  cum  ar  fi  Timișoara,  Ceneiul, 
Săcălazul, Șagul și alții chiar, care, după interviul 
nostru  apărut  în  acest  jurnal,  din  grijă  fiecare 
pentru cămara sa  în prag de  toamnă, au vizitat și 
chiar comentat pe rețelele de socializare piața aflată 
la  intrarea  în  comuna  Sânmihaiu  Român.  Când 
v-ați gândit să demarați un astfel de proiect?

Mă bucur să aflu că interviul nostru a stârnit 
curiozitatea oamenilor, îndreptându-i spre piața 
comunei noastre, cât privește gândul înființării ei, 
este un proiect mai vechi, care a întârziat a fi pus în 
aplicare pentru că locația respectivă nu era la vremea 
aceea amenajată.

Și nu ați acceptat un alt loc?
Nu, îmi doream să fie într-un loc vizibil și 

accesibil atât producătorilor cât și cumpărătorilor. 
Vezi dumneata, comerțul, cum spun cei care îl 
practică, are nevoie de „vad”, ori dacă am fi construit 
această piață pe o stradă lăturalnică, pe unde nu trece 
nimeni, producătorii ar fi avut șanse reduse să-și 
valorifice marfa, fie ea și de calitate, cum dealtfel și 
este.

V-ați gândit la toate, cum se spune...
Roxana, aflându-se la o intersecție de drumuri 

unde traficul este intens, oamenii, atât cumpărătorul 
cât și producătorul au de câștigat.

Primul  lucru  la  care m-am  gândit,  domnule 
primar,  atunci  când  am  văzut  piața,  a  fost  acela 

E cald, nimic nu mișcă, vântul blând al toamnei se odihnește și aroma fânului s-a oprit pe cărări, iar plopii stau liniștiți ascunzând stoluri de 
vrăbii. Drumul spre comuna Sânmihaiu Român e plin de culorile toamnei, de 
frumusețea ei. În biroul său, amabil și primitor, domnul primar m-a primit, ca 
de fiecare data, cu o ceașcă cu cafea.  

că Sânmihaiu Român are buni gospodari  și  buni 
legumicultori.

Da, comuna noastră are oameni gospodari, 
avem oameni care au sere, oameni care cunosc bine 
tainele legumiculturii și nu numai...

Producția  o  recoltează  din  spațiile  aflate  în 
perimetrul gospodăriei lor?

Interesantă întrebare! Avem producători care 
cultivă și în spațiul extravilan.

Iată,  domnule  primar,  cum  primăria  din 
Sânmihaiu,  a  reușit  o  investiție  foarte  necesară 
locuitorilor săi.

Să știi că este cu adevărat o investiție și necesară 
și eficientă. Și îmi doresc să vin și cu alte realizări în 
sprijinul consătenilor mei.

Există posibilitatea ca și Utvinul să beneficieze 
de o astfel de piață?

E bine că mă întrebi, căci astfel doresc să se 
afle că avem în proiect ca și la Utvin să deschidem o 
astfel de piață, doar că acolo avem o locație nu prea 
circulată...

Iarăși locația...
Da, n-ai ce face, vadul, cum spuneam, iar 

consilierii noștri au considerat oportun să începem 
întâi cu Sânmihaiu Român, argumentând, cu 
îndreptățire, că Sânmihaiu este centrul comunei iar 
investiția ar deservi, cum se și întâmplă, ambele 
localități. Și cred că a fost bine astfel pentru că 
am testat în acest fel, oportunitatea unei asemenea 
investiții. Dar, la anul, dorim să alocăm suma 
necesară unei astfel de piețe și pentru locuitorii 
Utvinului.

Pagină realizată de Roxana FURDEAN

Viorel MĂRCUȚI - Primar al comunei Sânmihaiu Român

Cititorii întreabă, noi răspundem...
„Dacă soțul cumpără un imobil din banii 

câștigați împreună, dar vrea să fie doar el 
proprietar, ce șanse am eu, ca soție, în caz de 
divorț, să obțin o cotă parte din acest imobil 
cumpărat de el în timpul căsătoriei din bani 
câștigați împreună?” Răspunsul juristului 
nostru: „Aveți toate șansele, întrucât legea 
prevede o contribuție egală a soților la dobândirea 
acestor bunuri din timpul căsătoriei. Automat, 
dacă nu există un alt regim matrimonial decât 
acela al comunității de bunuri, imobilul va 
deveni bun comun, indiferent dacă în actele de 
proprietate va figura doar soțul.”

Rubrica părinților

Atunci când treburile casnice devin deja o 
obișnuință pentru cel mic, vor deveni o parte 

din viața lui și le va continua atât în 
adolescență, cât și la maturitate atunci 
când își va întemeia propria familie.

Dacă cel mic te va întreba de ce 
trebuie să facă el treburi casnice ai putea să îi spui că și el 
face parte din famile și cu toții trebuie să contribuiți, pentru 
că așa fac echipele adevărate. În acest fel va înțelege că 
treburile casnice nu sunt o corvoadă, ci o altă modalitate 
prin care poate să își aducă contribuția în echipa voastră.

Copilul face parte din echipă, nu-l țineți pe banca de rezerve
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„În zece ani comuna Satchinez va cunoaște o dezvoltare 
foarte mare!”

SATCHINEZ Timiș

Pagină realizată de Gheorghe MIRON

Domnule  Gheață  ați  candidat  la  Primăria 
Satchinez în 2016 și ați fost la un pas de a câștiga?

Da. Este adevărat. Am candidat la postul de 
primar în localitate. Așa am decis atunci, după tot 
ceea ce am realizat pentru Satchinez. M-am gândit că 
dacă voi ajunge primar voi reuși să ajut la devoltarea 
comunei la un nivel mult mai înalt, eu fiind și un 
bun întreprinzător. În plus, acum, sunt foarte multe 
oportunități și pot fi atrase fonduri de la Uniunea 
Europeană. Eu sunt și un fiu al satului, cum se zice. 
Am avut un program foarte serios. Am mizat pe 
dezvoltarea infrastructurii din localitate: asfaltarea 
tuturor străzilor, modernizarea școlilor, introducerea 
rețelei de gaz în toate satele și a rețelei de canalizare. 
În comună sunt foarte multe de făcut, iar din  poziția 
de primar aș fi putut să realizez mult mai multe. De 
aceea am participat la alegeri pentru primărie. Acum 
sunt numai consilier local, din partea Partidului 
Ecologist Român.

Veți mai candida la alegerile din 2020?
Nu, nu voi mai candida. Eu atunci l-am avut ca 

și contracandidat la primărie pe cumnatul meu, de 
aceea am decis că nu voi mai candida, ci îl voi sprijini 
pe el mai departe, având în vedere că are rezultate 
bune și foarte multe dintre proiectele din program au 
fost implementate, iar lucrurile merg foarte bine. Mi 
se pare că el e omul potrivit la locul potrivit, de aceea 
îl voi sprijinit pe el, în 2020.

Mai ales că deja dumneavoastră v-ați făcut o 
imagine bună în localitate.

Da, am o imagine bună, mai ales că eu până 
atunci nu am mai făcut politică, nu am mai activat în 
domeniu și, cu toate acestea, am avut 20% procente 
în alegeri.

Sunteți fiu al locului, după cum se spune !

Adrian GHEAȚĂ - Consilier local

Domnul  Adrian  Gheață  este  unul  dintre  cei  mai  harnici  și  dedicați  
consilieri  locali  și  membru  al  Partidului  Ecologist  Român  din 

Satchinez,  județul Timiș.  În  2016 a  candidat  pentru postul  de  primar,  fiindcă 
dumnealui a considerat că din acea poziție va putea să facă mult mai mult pentru 
comună. Nu a  fost  să fie. A primit  20% din  voturi. Domnul Adrian Gheață a 
avut disponibilitatea să ofere un interviu pentru pagina comunei sale din cadrul 
„Micului Jurnal al Primăriilor” unde ne-a vorbit despre viața socială, culturală 
și politică din Satchinez și despre proiectele lui de viitor. Prima parte a dialogului 
nostru o găzduim în această ediție.

Da. Eu m-am născut aici, așa este, locuiesc de 
o viață în Satchinez, iar Partidul Ecologist Român 
e foarte bun, are cu o imagine curată în rândul 
cetățenilor.

Cum e viața politică în Satchinez?
E o viață normală. Membrii partidelor aflate la 

putere colaborază foarte bine cu cei din opoziție, când 
este vorba de interesul comunei. Există armonie sub 
acest aspect. Politicienii sunt conștienți că localitatea 
este mai importantă și trebuie pusă pe primul loc. 
Proiectele actualului primar de dezvoltare a comunei 
sunt implementate cu succes. Nu sunt probleme. 
Primarul știe să comunice foarte bine atât cu 
politicienii din opoziție, cât și cu cetățenii, de aceea 
treaba merge la Satchinez. Nu sunt neînțelegeri mari 
din acest punct de vedere. Proiectele sunt realizate 
împreună pentru comunitate. Bineînțeles că mai 
sunt critici, există opinii pro și contra, așa e normal 
să fie într-o democrație, unde există libertatea de 
exprimare, dar până la urmă se ajunge la o înțelegere 
și interesul comunei este pus pe primul loc. Așa e la 
noi. Majoritatea este de acord cu acest fapt. Numai 
așa se pot pune lucrurile în mișcare, să nu rămânem 
pe loc. Consiliul Local a înțeles acest obiectiv și asta 
este foarte bine.

De ce credeți că ar mai fi nevoie în Satchinez?
Clar că este nevoie în continuare de dezvoltarea 

infrastructurii până la final. De asemenea, canalizarea 
trebuie introdusă în toate cele trei sate, la fel, trebuie 
extinsă rețeaua de gaz, în satele Hodoni și Bărăteaz, 
în Satchinez există rețea de gaz în proporție de 75%. 
Și aici trebuie extinsă în proporție de 100%. Sub 
acest aspect stăm bine, iar pe viitor vom reuși să o 
introducem în toată comuna. Cu rețea de apă este 
foarte bine. Există în toate trei localitățile.

Rubrica elevilor                                             Tot ce-i vremelnic...

Dragi elevi ai comunei Satchinez, în această ediție a jurnalului nostru vom explica, 
pentru voi,  originea și sensul unei expresii scrisă de una din cele mai mari 

personalități ale culturii universal: Johann Wolfgang Goethe.
Alles Vergängliche Ist nu rein Gleichnis. Faust, II, V. Pajiști de munte. Corul final 

proclamă puterea îndurării…, a eternului feminin, a iubirii care l-a mântuit pe Faust, iar 
„tot ce-i vremelnic e numai simbol”.
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SAVÂRSIN
)
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Pagină realizată de prof. Ana Maria POPA

Festivalul Național de Literatură „Dorel Sibii” - ediția a XX-a

Ioan VODICEAN - Primar al comunei Săvârșin

Începutul de an școlar la Săvârșin, în imagini!

„Am făcut un lucru bun pentru arta românească și pentru ceea ce 
înseamnă cultura și civilizația pe aceste meleaguri!”

La Săvârșin a avut loc Festivalul Național de 
Literatura ”Dorel Sibii”, eveniment cultural 

ce s-a desfășurat în zilele de 8-9 septembrie 2018, 
unde s-au reunit aproximativ 50 de scriitori din 
vestul țării.

Au avut loc lecturi publice, poezie, proză, 
muzică folk, sub genericul Niciodată toamna nu fu 
mai frumoasă.

Cu acest prilej s-a vizitat expoziția tinerei 
artiste locale, Andronache Izabela, iar elevii Liceului 
Tehnologic Săvârșin (Sava Andreea, Făgețan 

Georgiana, Micloș Eduard) au recitat poezii scrise 
de omagiatul Dorel Sibii, reușind să impresioneze 
publicul.

Marele premiu special acordat de Alteța Sa 
Regală, Margareta, Custodele Coroanei Române, a 
fost înmânat scriitoarei Dagmar Maria Anoka.

La capătul fetivalului, domnul primar, Ioan 
Vodicean, plin de emoție, ne-a mărturisit că „prin 
acest festival am dat posibilitatea celor care 

participă  să se întâlnească, să facă schimb de cărți, 
să povestească despre cele mai noi apariții în plan 
editorial. Ne bucurăm că de douăzeci de ani am 
reușit să aducem la aceeași masă scriitori din aceeași 
categorie de vârstă, chiar și din categorii diferite ca 
stil de abordare a genurilor literare și credem că am 
făcut un lucru bun pentru arta românească și pentru 
ceea ce înseamnă cultura și civilizația pe aceste 
meleaguri.”

Ca dascăl, fiecare început de nou an școlar, 
îmi amintește observația lui Gaston Berger, 

cel care a dat școlii franceze, într-un moment decisiv, 
o nouă direcție. „Şcoala – spunea Berger - nu poate 
avea decât două scopuri. Primul e să dăm copilului 
cunoştinţele generale de care, bineînţeles, va avea 
nevoie să se servească: aceasta este instrucţia. Cealaltă 
e să pregătim copilul de azi pentru omul de mâine, şi 
aceasta este educaţia.”
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Pagină realizată de Roxana FURDEAN

TimișCHECEA
„Îmi fac un obiectiv din reînființarea echipei de fotbal!”

Daniel-Florin FLOREA - Primar al comunei Checea

Domnule  primar, 
v-ați  întors  recent  din-

tr-o  vizită  în  țara  vecină  și  chiar  prietenă  nouă 
bănățenilor, Ungaria. Ce v-a determinat să efectuați 
această vizită?

În primul rând invitația primită și apoi dorința de 
a înfrăți comuna Checea cu o localitate aparținând unei 
comune mari, Maco, înțelegând prin „comună mare”, 
o așezare cu caracter citadin sau turistic deosebit.

Ați  avut  nevoie  de  anumite  aprobări  în  acest 
demers al dumneavoastră?

Evident, am primit acceptul Ministerului Dez-
voltării și al Ministerului de Externe, pentru a demara 
această procedură de înfrățire.

Cum ați fost primit?
Excepțional! Oameni prietenoși și dornici să 

răspundă dorinței de înfrățire. Dealtfel maghiarii știu 
să fie gazde deosebite.

Ce ați apreciat, în mod deosebit?
Dansurile lor populare și respectul pe care îl 

poartă pentru folclorul lor autentic.
Haideți,  să  ne  întoarcem  acasă  și  să  vorbim 

despre începerea noului an școlar. Mai exact despre 
starea școlii din comună.

Cu plăcere, cu atât mai mult cu cât instituțiile 
noastre de învățământ au fost pregătite, din vară, 
pentru primirea, pentru buna primire a elevilor. Și 
când spun asta, mă refer nu numai la școală ci și la 
grădinița noastră, renovată recent.

Cunoașteți numărul copiilor aflați la grădiniță?
Bineînțeles, avem 54 de copilași. Dar nu vreau 

să ne distanțăm de acest subiect, fără a repeta și prin 
mijlocirea paginii noastre din „Micul jurnal al pri-
măriilor”, mesajul meu către elevii comunei Checea.

Vă rog să-l faceți cunoscut, domnule primar.
Vreau să conștientizeze copiii noștri, că le-

Pe tânărul, foarte tânărul primar al comunei Checea, cel despre care 
am auzit că a câștigat alegerile în pas de învingător pentru poziția de 

edil al comunei, am fost chiar curioasă să-l întâlnesc. Astfel încât, drumul spre 
comuna sa, l-am parcurs, încercând să-mi imaginez cum arată un tânăr care 
atrage detașat de ceilalți candidați,  încrederea consătenilor  săi. Acum vă pot 
spune: vesel, politicos și modest.

au fost create toate condițiile pentru a învăța și să 
înțeleagă, mai bine, acum la început de nou an școlar, 
că principala lor preocupare este învățatul. Cu cât vor 
avea mai bune performanțe școlare, cu atât vom fi și 
noi, mai mândri de ei. Iar pe părinți, îi rog să-și trimită 
copiii la școală.

Ați  fost  prezent  în  această  lună,  ca  invitat  de 
onoare,  la  „Zilele  comunei  Fârliug”.  Cum  v-ați 
simțit în alt județ?

Ca acasă. Iar pentru primarul comunei Fârliug, 
Ioan Borduz, am numai cuvinte de laudă.

De la alegerea dumneavoastră, cărui proiect ați 
acordat o atenție deosebită?

Aceluia de pe PNDL-2, în care se regăsesc cei 
trei kilometri și ultimii, de drumuri pietruite pentru 
asfaltat.

În ce fază se află acum acest proiect?
În faza de licitație, așteptând ca după perioada 

legală de depunere a contestațiilor, să putem da 
drumul la lucrare.

Mai aveți și alte obiective de dus la îndeplinire 
în acest an?

Da, mai avem în vedere construirea unui teren de 
sport, pentru care am și depus documentarea la AFIR.

Dacă  tot  ați  amintit  de  sport  știu  că  vă  doriți 
foarte mult ca localitatea dumneavoastră să aibă și 
o echipă de fotbal...

O, din toată inima! Checea a avut o bună echipă 
de fotbal, iar eu îmi doresc să o reînființez. Ne lipsește 
o echipă de fotbal. Îmi fac un obiectiv din reînființarea 
echipei de fotbal. Până atunci, sper să fie gata și terenul 
cu gazon sintetic, pentru care depun toate eforturile.

Aveți și un nume pentru viitoarea echipă?
Același din trecut: „A.S.Checeana”.
Succes
Îți mulțumesc.

Avem plăcerea de a vă face cunoscută oferta firmei SC SMART DECISION 
S.R.L, firmă cu capital integral românesc, cu birouri în Timișoara și Arad, 

furnizor de servicii de consultanță pentru soluționarea aspectelor legate de planificarea, 
organizarea și desfășurarea achizițiilor publice la nivelul instituției dumneavoastră, 
întocmirea documentațiilor de atribuire pentru SICAP, precum și consultanță în Accesarea 
Fondurilor Europene. Smart Decision vine cu soluţii concrete de dezvoltare şi finantare a 
afacerii oferind asistenţă în: u alegerea unui program de finanţare, atât din fonduri europene 

cât şi din fonduri naţionale; u elaborarea documentaţiei în vederea obţinerii de finanţări UE sau naţionale; 
u implementarea proiectelor europene; u  elaborarea documentaţiilor pentru procedurile de achiziţii publice; 
u stabilirea criteriilor de calificare pentru ofertanţi; u încărcarea documentelor în sistemul SEAP.
 Pentru mai multe informaţii datele de contact sunt: Telefon: 0723 404 539,  Email: s.decision@yahoo.com
Sperăm ca informaţia să fie de interes pentru dumneavoastră şi să constituie o bază pentru viitoare colaborări.
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FÂRLIUG Caraș-Severin

Pagină realizată de Roxana FURDEAN

„Bunul Dumnezeu să binecuvânteze Fârliugul!”

În ziua Nașterii Maicii Domnului, în comuna 
Fârliug a fost o sărbătoare aparte și pentru că 

3 dintre satele comunei au cinstit hramul Bisericii. 
În această zi, conducerea „Asociația Primarilor din 
Banatul Istoric” a fost prezentă în satul  Dezești, la o 
întâlnire cu locuitorii, după care, membrii conducerii 
au vizitat târgul agricol cu producători locali și nu 
numai.

Invitat la întâlnire, președintelui „Uniunii 
Jurnaliștilor din Banatul Istoric” domnul Vasile Todi, 
i s-a înmânat un Act de Prețuire, de către conducerea 
administrației comunale, „pentru suținerea adusă  
la dezvoltarea și bunăstarea comunității noastre 
locale.”

În cuvântul său de mulțumire, președintele a 
spus: „Am văzut astăzi la Dezești, cum, sub aripa 
toamnei, se replămădește destinul gospodăresc al Țării 
Banatului. Port recunoștință, pentru acest moment, 
conducerii Primăriei, Consiliului Local al comunei, 
precum și oamenilor acestei frumoase așezări. Gestul 
lor m-a așezat într-un fotoliu bătut de ape în oglinzi și 
mi-a muiat sufletul în pietre scumpe. Bunul Dumnezeu 
să binecuvânteze Fârliugul!”

Vasile TODI
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LENAUHEIM Timiș

„Bucuria consătenilor mei este și bucuria mea!”

Septembrie, la porțile 
caselor se strâng oameni 

la vorbă. E început de zi la 
Lenauhaim. Și ce zi! Ziua de 8 
septembrie, prima sărbătoare 
a Anului bisericesc, care ne 
amintește de Nașterea Maicii 
Domnului, considerată începutul 
mântuirii noastre, din părinții 
Ioachim și Ana din Nazaretul 
Galileei. Erau bătrâni, fără copii. 
În urma rugăciunilor multe, 

Ilie SUCIU - Primar al comunei Lenauheim

Pagină realizată de Roxana FURDEAN

Arhanghelul Gavril le aduce 
vestea că Ana va naște un copil. 
Câtă frumusețe creștină…

La Lenauhaim, trei zile de 
sărbătoare, zile în care, au fost 
salutați cu sinceră bucurie, mai 
ales, fiii satului plecați în anii 
când nimeni nu mai credea că se 
va putea respire creștinește și liber 
în țara asta.

Pe domnul primar Ilie Suciu, 
îl întâlnesc, cum altfel, decât între 

oamenii comunei sale. Mereu 
vesel, mereu cu o vorbă bună. 
„Avem, îmi spune dânsul, ca 
în fiecare an, trei zile de aleasă 
sărbătoare, la care, de la an la 
an, vin tot mai mulți invitați. Și 
acest aspect mă bucură, pentru că 
bucuria consătenilor mei, este și 
bucuria mea.”

Mă îndepărtez de domnul 
primar, lăsând loc imaginilor să 
vorbească…
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VINGA
„ Primarul trebuie să găsească soluțiile legale pentru ca 

cetățeanul care vine la el să plece mulțumit!”
Ioan NEGREI - Primar al comunei Vinga

După  ce  am  închis  reportofonul  cu  înregistrarea  dialogului  meu 
cu  domnul  primar  Negrei,  privind,  la  ieșirea  din  Vinga  câmpurile 

Banatului, i-am dat dreptate acestui om pentru care toamna este anotimpul cel 
mai frumos. Pentru că e chiar toamnă și amintirea verii e o limbă de miere în 
mătasea de ied a mestecenilor. E toamnă și mugetul cerbilor despică râurile sub 
o lună ca un cuib de viespi. E septembrie, întâia lună a pieirii din frunze.

Arad

Domnule  primar,  voi 
 începe  acest  dialog  al 
nostru, exprimându-mi curiozitatea de a afla, dacă 
atunci  când  ați  candidat,  în  anul  2012  și  ați  și 
câștigat competiția pentru poziția de edil al comunei 
Vinga, ați avut o altă viziune a acestei demnități?

Sincer să vă spun, în momentul în care am ajuns 
primar, în 2012, am privit această poziție publică, ca 
fiind mai simplă decât ceea ce făceam eu până atunci. 
Ei, am observat, ulterior, că această funcție de edil, 
nu este deloc așa de simplă. Și asta am simțit, cum se 
spune, pe pielea mea. Zi de zi, aici întâlnești, că vrei 
s-au nu, tot felul de probleme care își cer rezolvarea, 
unele, multe din ele, datorită legislației pe care noi o 
promovăm din anul 1990 încoace...

Indiferent de partidele politice?
Indiferent de partidele politice, care s-au perin-

dat pe la guvernare s-au la conducerea țării, se pare că 
nu întodeauna au fost alese lucrurile cele mai eficiente 
pentru legile pe care le-am implementat în această 
țară și...

Unde se opresc, unde ...
Din păcate, toate se opresc la noi la primărie, iar 

primarul trebuie să găsească soluțiile legale pentru ca 
cetățeanul care vine la el să plece mulțumit.

Cum  împăcați  activitatea  dumneavoastră  de 
conducător de societate agricolă, în sensul major al 
termenului, cu munca din primărie?

Mă mândresc să vorbesc despre munca de 
fermier, sunt alții care îngrijesc și cultivă suprafețe 
mult mai mari decât mine...

Dumneavoastră  ce  suprafață  de  pământ  aveți 
în grijă?

Lucrez în jur de 1.000 de hectare de teren, adică 
lucram pentru că de când am venit în administrația 
locală, de destinul societății se ocupă băiatul meu care 

și-a luat masteratul în agronomie și mă bucur să con-
stat că ceea ce face în cadrul unității, face foarte bine.

Felicitări!
Vă mulțumesc.
Și dumneavoastră...
Eu m-am dedicat în exclusivitate acestei munci 

de administrație.
Domnule  primar,  ce  puteți  spune  tinerilor 

noștri cititori despre munca în agricultură?
Agricultura este o meserie foarte frumoasă, o 

îndeletnicire care îți aduce foarte multe satisfacții...
Îmi numiți câteva?
Începând de la semănat, dacă îți reușesc toate 

lucrările agricole pe care le-ai făcut, mereu vei avea 
satisfacția unei recolte bogate.

De  la  recoltă,  mai  este  un  pas,  până  la 
mulțumirea deplină.

Da, este momentul în care trebuie să o 
comercializezi, să-ți vinzi roadele muncii tale.

Să umpli conturile.
Din păcate, domnișoară Roxana, cum se umplu, 

tot așa se și golesc. Din păcate...
Domnule  primar,  îmi  vorbiți  frumos,  foarte 

frumos  despre  această  străveche  îndeletnicire 
umană, motiv pentru care vă întreb care este cel mai 
frumos anotimp al agronomului?

Anotimpul, după părerea mea desigur, cel mai 
frumos, dar și cel mai greu, este toamna.Toamna când 
se adună recolta, toamna când pregătești însămânțările 
pentru culturile de toamnă, pentru anul ce va să vie.

Este multă muncă totuși.
Este foarte multă muncă, dar este și frumos?
De ce?
Pentru că momentul recoltei, marchează satis-

facția muncii împlinite și a sămânțării celorlalte 
culturii, adică a speranței.

Pagină realizată de Roxana FURDEAN

Rubrica școlii                      ZIUA EDUCAȚIEI

Ziua Internațională a Educației 2018 este sărbătorită pe 5 octombrie. 
Conform Ministerului Educației Național și  ținând cont de prevederile 

contractului colectiv de muncă unic, încheiat între Ministerul Educației 
Naționale și federațiile sindicale reprezentative din învățământ, s-a convenit să 
se sărbătorească pe 5 Octombrie - Ziua Internationala a Educatiei, organizând 
împreună, în timpul programului de lucru, manifestari specifice dedicate acestor 
evenimente. Astfel, pe lângă zilele libere prevăzute de lege, unitățile de învățământ nu țin cursuri, ci vor marca 
prin manifestări specifice, conform planificărilor existente la nivelul fiecarei școli, ziua de 5 octombrie, Ziua 
Internatională a Educației.
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SECUSIGIU

Ilie CHESA - Primar al comunei Secusigiu

Arad

Pagină coordonată de Roxana FURDEAN

„Îmi doresc din tot sufletul să avem străzi asfaltate 
pe întreg perimetrul comunei!”

Domnule  primar, 
s-a  încheiat  se-

zonul  estival,  ați  trecut  și 
dumneavoastră, pentru un 
timp  scurt,  este  adevărat, 
pe  litoralul  românesc.  Nu 
vă  întreb  cum  arată,  că 
asta știm cu toții, vă întreb 
ca  bun  administrator,  ca 

primar, ce-ar trebui făcut ca să avem și noi românii 
un litoral asemeni vecinilor.

În primul rând, este nevoie de o implicare mai 
serioasă a celor din mediul privat, de acolo așteaptă 
oamenii care fac economii reale pentru câteva zile de 
sejur și așteaptă în primul rând de la administratorii 
hotelurilor, care în bună parte au în administrație și 
spațiul destinat pentru plajă. Este trist să vezi hoteluri 
de 4 stele dar care sunt departe de standardul impus 
de o asemenea clasificare.

Tristă  constatare,  domnule  primar!  Și  v-am 
întrebat,  tocmai pentru ca cititorii noștri  să poată 
afla  de  la  un  om  care  a  făcut  să  fie  frumoasă 
așezarea pe care o gospodărește, de ce sunt preferate 
alte locuri de vacanță, celor de la noi.

Pentru că fiecare cetățean se uită la fiecare leu 
pe care îl cheltuiește, ori la noi, prețurile sunt mai 
mari decât la toți vecinii noștri care au deschidere la 
mare. Că despre litoral vorbim.

Haideți  să  ne  întoarcem  acasă!  Vă  rog  să-mi 
vorbiți despre proiectele administrației dumneavoastră.

În continuare acestui an, pe procedură, chiar 
înainte de a veni dumneata la mine, vorbeam la 
telefon cu consultantul, pe tema asfaltării în comuna 
Secusigiu, unde avem două proiecte importante, 
dar, din păcate, nu am reușit să prindem finanțare la 
Ministerul Dezvoltării…

Și atunci?
Am luat taurul de coarne, cum se spune, și 

am avut curajul ca împreună cu Consiliul Local al 
comunei noastre, să pornim acest proiect, extrem de 
important, cu bani proprii.

Greu.
Foarte greu, dar necesar.
Despre  durata  acestui  proiect  ce  îmi  puteți 

spune?
Acest proiect se va întinde pe durata a trei, 

poate chiar patru ani dar, la capătul lui, vom reuși să 
asfaltăm o bună parte din comuna Secusigiu.

Comună mare.
Da, având în vedere că avem patru sate.
Și câți kilometri de drum?
Avem peste 50 de kilometri de drumuri.
În ce fel ați eșalonat proiectul?
În prima parte avem prevăzut două proiecte 

a câte șapte kilometri și jumătate fiecare, adică 15 
kilometri în toată comuna.

Unde vă aflați astăzi cu acest proiect?
Astăzi suntem la faza a tot ce înseamnă 

procedură de achiziție dorindu-ne, ca în această lună, 
septembrie, să semnăm contractul pentru a putea 
demara această lucrare. Domnișoară, îmi doresc 
din tot sufletul, atât eu, cât și cetățenii comunei să 
facem acest lucru. Deși, repet, este foarte greu să 
faci cu bani proprii, având în vedere că un kilometru 
de asfalt pornește de la 100.000 de euro fără TVA, 
ori comuna noastră nu are, în momentul de față, 
capacitatea financiară ca să poată asfalta întreaga 
comună, dar, cu chibzuință, încet și cu înțelegerea 
cetățenilor, vom reuși să facem pași importanți.

Domnule  primar,  mulțumindu-vă  pentru 
dialog, vă doresc mult succes.

Îți mulțumesc.

Primim la redacție

Se dovedește, cu fiecare ediție,  
că prezența „Micului jurnal al 

primăriilor”, atât prin conținutul său, cât și 
prin aria de distribuție, a stârnit o adevărată 
emulație între cititorii.  Dovadă și această 
frumoasă poezie, în grai bănățean, semnată 
de o foarte tânără cititoare din comuna 
Secusigiu, care ne scrie astfel: Bună ziua, 
eu sunt Amalia-Maria Stoica din Secusigiu 
şi scriu poezie în grai bănăţean. Vă trimit 
toate poeziile pe care le-am scris în grai 
bănăţean şi câteva fotografii cu mine. Le 
alegeţi dumneavoastră pe cele pe care 
le consideraţi potrivite. Vă mulțumesc 
frumos!  Greu de ales, pentru că toate sunt 
foarte frumoase, dar, pentru acest număr, 
ne-am oprit la versurile alăturate.

Cu coşia pă uliță
Cu coşia pă uliță 
Şî fânu’ pă promociță, 
Ce grăbeşci s-ajungi acasă 
Dă la holdă, dă la coasă.  
Ostănit d-atâta lucru, 
Ş-asudat dă la cosît, 
Abia apuşi s-ajungi acasă, 
Să ce ogineşci un pic.  

Şî ajungi în sară tare,  
Şi ce-apuşi să mânşi un pic, 
Duhăneşci măi o țâgare, 
Şi ce pui la oginit.  

Paore, tu şcii bine,  
Că pă lume ai fost lăsat 
Să munşeşci, să nu-ți uiț’ glia 
Şî să-ți porți portu’ cu drag.  
Să-ți mai zâc încă şieva, 
Ce şciu bine că tu şcii 
Să îți creşci prunşii cu drag, 
Şî cu dragoste dă sat.  

Nu-i lăsa să-şi uice glia, 
Să nu şcie că-s țărani 
Să îşi vândă toată averea 
La-i străini fără vreun neam.

Amalia-Maria STOICA
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VOITEG Timiș

„Am găzduit azi, cu mare drag, la Voiteg, cântecul și bucuria!”                                                              

Mi-am reamintit privind tinerii îmbrăcați în 
portul străvechi la „Ruga” de la Voiteg, 

de ceea ce spune domnul Alexandru Martin în 
admirabila sa monografie dedicată acestei comune: 
„Portul popular reflectă zona, statutul socio-
economic și vârsta celui care-l poartă, iar ca element 
strict utilitar condițiile geografice și climaterice, 
ocupația, meșteșugul, cât și contextul în care el este 
purtat, în zi de lucru sau de sărbătoare. „Fiecare 

subzonă etnografică a Banatului – ne spune autorul 
- are un specific local privind tehnica, culoarea, 
croiul și materialul, astfel încât la Voiteg se purtau 
mai mult motivele geometrice și înflorituri.” Are 
dreptate, portul voitegenilor, este unul din cele mai 
frumoase. Priviți și dumneavoastră imaginile care 
vă pot convinge să nu lipsiți niciodată de la această 
sărbătoare a Voitegului.

Modest, și mereu amabil, domnul primar 

Tudor MARINESCU -  Primar al comunei Voiteg

Uniunea Jurnaliștilor din Banatul Istoric, este alături de doamna profesor Camelia Fogaș, la greaua 
pierdere suferită prin decesul fratelui său. Transmitem sincere condoleanțe familiei, rugându-ne ca Bunul 
Dumnezeu să găzduiască sufletul acestui om în Raiul său ceresc.

al comunei Voiteg, Tudor Marinescu, mi-a spus: 
„Voitegul are multe motive de fală, dar cel dintâi, 
precum vedeți, sunt tinerii noștri. Cu ajutorul lor și 
pentru ei, am găzduit azi, cu mare drag la Voiteg, 
cântecul și bucuria.”

Am rămas, până târziu în noapte, privind cum 
începutul și sfârșitul unei bucurii nu-și au asemănare 
decât în muchiile zborului...

Arsenie Papacioc

Pe lângă cuvinte libere folositoare, 
sunt necesare cărți folositoare, mai cu 

seamă pe cele ce amintesc de fericirea sfinților 
cu îngerii de sus, de viforul ispitelor, precum 
și de grozava și nesfârșita ardere a iadului. Și 
cine va avea din înțelepciunea 
cea mare, i se vor lumina inima 
și calea!

Fericitul Augustin spune: 
„Pentru cine vrea să creadă, am 
o mie de motive; pentru cel ce 
nu vrea, n-am nici unul!”

  Președinte, Vasile Todi

Pagină coordonată de Roxana FURDEAN

Cuvinte folositoare

Un senior al politicii românești, ne-a lăsat 
mărturie ce reprezintă, în cifre, 17 ani și 

jumătate de pușcărie politică. Numele său? Corneliu 
Coposu. Ei bine, această perioadă  de detenție reprezintă 
6.200 de zile, cam 150.000 de ore și nouă milioane de 
minute. Vă închipuiți?

Și în tot acest timp, în închisorile comuniste de 
tip sovietic, „bătaie la tălpi, bătaie cu capul în zid, cu 
pumnii, bătaie cu mâinile și picioarele încrucișate în așa 
fel încât atârni pe o bară cu capul în jos, electrocutările, 
sistemul de a fi plasat în pielea goală într-o celulă în care 
este apă pe jos și legată la curent electric care te zgâlție 
din când în când...”

Filă din istoria în zeghe a neamului  
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„Preocuparea Universității Europene Drăgan din Lugoj nu este 
pentru numărul de studenți, ci pentru calitatea acestora 

și pentru performanța absolventului în profesiunea aleasă!”
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Cum vedeți dumneavoastră „arhitectura de 
bază” a unei Universități de succes?

Atunci când vorbim de „arhitectura” unei uni- 
versităţi de succes, putem avea în vedere o mul- 
titudine de factori, de la calitatea actului edu-
caţional și până la recunoaşterea Universităţii în 
plan naţional şi internaţional, de la activitatea de 
cercetare științifică și până la impactul pe care îl 
au publicaţiile științi-fice ale cadrelor didactice în 
rândul mediului socio-economic.

Care sunt beneficiile principale pe care le adu-
ce Universitatea Europeană „Drăgan” comunității 
locale, regionale și naționale?

Universitatea Europeană „Drăgan”, o 
instituție de referință în comunitatea locală, 
centrată pe sprijinirea unor evenimente orga- 
nizate în colaborare cu autoritățile locale, 
precum și pe realizarea expozițiilor tematice 
de interes pentru comunitate, aduce în prin- 
cipal, câteva beneficii majore, cum ar fi: 
un succes mai mare în privința integrării 
absolvenților instituției pe piața muncii; îndeplinirea 
misiunii educaționale și de cercetare în plan local, 
regional ori național; asigurarea satisfacției studenţilor 
prin sporirea și îmbunătățirea continuă a calității 
proceselor de predare-învățare; creșterea eficienței 
activităților specifice domeniului economic și juridic. 

Cum caracterizați în mod succint activitatea 
educațională și de cercetare derulată în cadrul 
Universității Europene „Drăgan”?

Universitatea reprezintă o investiţie în educa-
ţie, factor strategic al dezvoltării şi modelării multi- 
dimensionale a factorului uman. Preocuparea majo-
ră a Universităţii este calitatea. Pentru aceasta ne 
bazăm pe profesori competenţi, studenţi talentaţi şi 
ambiţioşi, şi o bază materială generoasă. Integrarea 
tehnologiei informaţionale în cadrul fiecărei disci-
pline academice, a constituit o preocupare continuă. 
În felul acesta, absolvenţii sunt capabili să-şi exer-
cite profesia pentru care s-au pregătit, imediat după 
terminarea studiilor. În paralel cu activitatea didac-
tică, a fost promovată şi susţinută activitatea de 
cercetare. Astfel, fiecare facultate are un plan de 
cercetare ştiinţifică şi un plan editorial, profesorii 
participând anual la conferinţe și simpozioane 
interne și internaţionale. 

Cum se implică instituția în evoluția 
profesională viitoare a propriilor absolvenți?

Prin frecventele discuţii pe care le avem 
cu studenţii le identificăm nevoile acestora şi le 
răspundem cu maximă promptitudine cerinţelor lor, 

asigurândule atât consiliere, cât și posibilitatea de 
angajare în cadrul unor companii importante, cu care 
U.E.D. a încheiat multiple acorduri de parteneriat. 

Menționați-ne reperele importante prin care 
se realizează în mod concret promovarea ofertei 
academice a Universității.

Concret, se face prin diverse acţiuni, cum ar 
fi: organizarea acțiunii ”Porți deschise la U.E.D.”, 
participarea la târguri de specialitate, prin intermediul 
mass-media, presei, organizarea unor evenimente 
periodice de socializare și promovare. În ceea ce 
privește admiterea pentru anul universitar 2018/ 

2019, aceasta se derulează în prezent în ca- 
drul celei de-a doua etape, perioada de 
înscriere 3 - 27 Septembrie 2018, astfel: I. 
Studii Universitare de Licenţă - Programe 
de studii acreditate: Facultatea de Drept -  
Domeniul de licență: Drept, Programul 
de studii universitare: Drept, Învățământ 
cu frecvență; Facultatea de Ştiinţe 
Economice - Domeniul de licență: Fi- 

nanțe, Programul de studii universitare: Finan- 
țe și Bănci, Învățământ cu frecvență. II. Studii 
Universitare de Master - Programe de studii 
acreditate: Facultatea de Drept - Programul de studii 
universitare: Managementul investigației penale, 
Învățământ cu frecvență; Facultatea de Ştiinţe 
Economice - Programul de studii universitare: 
Management financiar, Învățământ cu frecvență.  
III. Programe Postuniversitare de Formare şi 
Dezvoltare Profesională – atât la Facultatea de Drept 
cât şi la Facultatea de Ştiinţe Economice.

În final, ce ne puteți spune în legătură cu 
implementarea strategiei de dezvoltare a 
Universității Europene „Drăgan”?

Și pe viitor, Universitatea își va continua 
demersurile de o manieră sustenabilă, pentru a 
oferi societății, soluții educaționale și de cercetare 
performante elaborate printr-o extinsă colaborare 
cu membrii comunității academice şi a căror 
implementare se va face pe baza Planurilor 
Operaționale anuale elaborate la nivel de facultăți și 
la nivel de universitate, acestea reprezentând un reper 
fundamental privind politica proprie de dezvoltare. 
Se va continua și procesul de identificare a unor 
programe de mentorat cu mentori din mediul de 
afaceri și din cadrul instituțiilor publice importante.

Domnule rector vă mulţumesc pentru 
amabilitate.

Şi eu vă mulţumesc!
 Interviu consemnat de Aurel MIHUȚ

Conf. univ. dr. Dumitru CORNEAN - Rectorul Universității Europene „Drăgan” din Lugoj


